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Polgármesteri kerekasztal

kumentumot, amely az ország 
2007-2013. közötti fejlesztéseit 
tartalmazza, s amely részben hi-
vatott lesz majd dönteni arról a 
2000 milliárd forintról, mely ösz-
szeggel az Európai Unió is tá-
mogatni kívánja a magyarországi 
fejlesztéseket. A XVI. kerület a fő-

város egyéb kerületeivel és Pest 
megye településeivel közösen 
a közép-magyarországi régióba 
tartozik. A szakemberek szerint 
ez az a szektor, amely a legta-
pasztaltabb a fejlesztési struktú-
rákban, s amely várhatóan az 
elkövetkezendő esztendőkben is 
a legaktívabb régió lesz. Éppen 
ezért a döntéshozók már az ele-
jén leszögezték, hogy a közép-
magyarországi régió az említett 
2000 milliárd forintból maximum 
430 milliárd forintos támogatásra 
számíthat. Ez az összeg nem tit-
koltan azt a célt is szolgálja majd, 
hogy a hátrányos helyzetben le-
vő agglomerációs települések is 
felzárkózhassanak a fővároshoz.

A verseny tehát máris éles, és 
ezért is fontos, hogy a kerületnek 
megküldött javaslatba valóban 
olyan dolgok kerüljenek, ame-
lyek a városrész érdekeit szolgál-
ják majd. Leegyszerűsítve a dol-

gokat, az a terv, amely kimarad 
a tervezetből, 2013-ig nem sok 
állami vagy uniós támogatásra 
számíthat. A négy polgármester 
összefogása tehát rögtön egy 
nagyon fontos feladattal debü-
tált, az általuk észrevételezett, 
majd a dr. Lamperth Mónika te-
lepülésfejlesztési miniszter által 
november 30-án (remélhetőleg) 
jóváhagyott tervezet ugyanis az 
elkövetkezendő évek fejlesztési 
irányát határozza meg. 

Kovács Péter az ügy komoly-
ságára való tekintettel november 
6-án egy rögtönzött sajtótájékoz-
tatón ismertette az elképzeléseit. 
Eszerint nemcsak olyan javasla-
tokat szeretnének beépíteni az 
említett dokumentumba, ame-
lyek előrelendíthetik a kerület 
fejlődését. Mert szép dolog az 
úthálózat-, a közlekedés- vagy 
a környezetvédelem fejlesztése, 
és hiába tervez az önkormányzat 
mind az öt kerületrészbe egy-egy 
faluközpontot, ha nem rendelke-
zik olyan szakembergárdával, 
amelyik az ehhez szükséges pá-
lyázatokat meg tudja írni. Sze-
rencsére, a kerület már egyszer 
bizonyított, amikor 2005-ben 
egyetlen fővárosi  településként 
majd egymilliárd forintot nyert az 
Európai Uniótól az Erzsébet-liget 
rekonstrukciójára. Ha akkor sike-
rült, akkor a jövőben miért is ne 
sikerülhetne. A polgármesterek 
legalábbis ebben a kérdésben 
mindenképpen bizakodóak. (M)

(Kapcsolódó hírünk, hogy a 
legfontosabb kerületi fejlesz-
tésnek a polgármesterek a HÉV 
vonal korszerűsítését tartották, 
majd a fővárosi polgármeste-
rek tanácskozásán a regionális 
tanácsból a balos polgármes-
terek kiszavazták az összes 
jobboldali polgármestert.)

polgármesterelődeit) személye-
sen hívott meg a rákosszentmi-
hályi uszoda alapkő letételére, és 
ünnepi beszédében egyenként 
is megnevezte azokat politikuso-
kat, akiknek része volt a kerületi 
uszodalobbyban. 

November 6-án pedig egy 
újabb rendhagyó és példaértékű 
kezdeményezéssel rukkolt elő. 
Felkérte az elődeit, hogy vele kö-
zösen alakítsanak egy úgyneve-
zett Polgármesteri Tanácsadó 
Testületet, amely a jövőben ha-
vonta, kéthavonta egy-egy mun-
kaértekezleten megvitathatná 
a kerület fejlődési lehetőségeit. 
A rendszerváltást követő 16 év 
négy vezetője, Fekete Gábor, Ko-
vács Attila, dr. Szabó Lajos Má-
tyás és a jelenlegi vezető, Kovács 
Péter november 6-án ült le a be-
vezetőben említett íróasztalhoz, 
hogy a 2006-2010-es ciklusban 
első alkalommal megvitassák a 
XVI. kerület fejlődésének terve-
zett irányát. 

Találkozójukhoz az apropót 
egy határidős dokumentum 
észrevételezése adta. A magyar 
kormány ugyanis valamennyi te-
lepülési önkormányzat számára 
megküldte azt a regionális do-

Egy asztalnál a XVI. kerület összes eddigi pogármestere: Kovács 
Péter, Fekete Gábor, Dr. Szabó Lajos Mátyás és Kovács Attila

Nem tudni, mekkora és milyen 
alakú Kovács Péter polgármes-
ter tárgyalóasztala, ám az biztos, 
hogy sokan odaférnek hozzá. S 
mielőtt bárki azt hinné, hogy vala-
miféle lovagtermekben megszo-
kott hosszú asztalról beszélnénk, 
gyorsan leszögezzük, az októ-
beri helyhatósági választásokon 
döntő többséggel megválasztott 
új kerületi vezető asztala teljesen 
hétköznapi bútordarab, mely a 
nagynak nem mondható polgár-
mesteri szoba alig egyhatodát 
foglalja csak el.

Az asztal „befogadóképessé-
ge” ugyanis nem a nagyságától 
függ. Sokkal inkább a házigazda 
nyitottságától. Márpedig Kovács 
Péter nagyon is komolyan gon-
dolta azt, amit a kampányában, 
illetve székfoglaló beszédében 
megfogalmazott: azaz az elkövet-
kezendő négy esztendőben min-
denkivel, aki valamit is tenni ké-
pes a XVI. kerületért, együtt kíván 
működni. Ezt „az elcsépelt szlo-
gennek” tűnő gondolatot ugyan-
is beiktatása óta rendszeresen 
bizonyítja. Októberben például 
minden érintettet (országgyűlé-
si képviselőt, politikai ellenfeleit, 
egykori és jelenlegi képviselőket, 

Előző számunkban megírtuk, 
hogy Szentmihályon elkez-
dődött az uszodaépítés, melynek kivitelezője, az 
Exkluzív Bau Kft. azonos a kerületi szakrendelőt 
felújító céggel. Ismeretes, hogy az Erzsébet-liget-
be tervezett, közel egymilliárdos EU-támogatás-
sal rendelkező beruházás (újabb uszodaépítés és 
több rekonstrukció) ügyében nem történt érdemi 
előrelépés, s félő, hogy a szoros határidőt túllépve 
elveszíti a kerület a támogatást.

November 2-án rendkívüli testületi ülésen dön-
tött az önkormányzat arról, hogy a mátyásföldi 
beruházás egy részét, a Lawn Tennis Club épü-
letének korhű felújítását, valamint a szomszédos 
focipálya lelátóinak építését szintén az Exkluzív 

Bau kezdheti el, mintegy 300 
millió forintos áron (ami a ter-

vezett összegnek közel a kétszerese).
November 13-án ismét rendkívüli ülés volt – ez-

úttal az Erzsébet-ligeti uszodaépítés ügye volt na-
pirenden. A közbeszerzést még az előző testület 
elszúrta, s egy jogorvoslati fórum után került vég-
re ismét döntési helyzetbe az önkormányzat. Jó 
döntést hozni nem lehetett – ha megismétlik az 
egész közbeszerzési eljárást, elúszik a beruházás. 
Az uszodaépítés győztese az Exkluzív Bau lett 
(1,346 milliárd forintos áron), második a Kipszer 
lett (mintegy 130 millióval drágábban). Kérdés, 
hogy a győztes be mer-e vállalni egy újabb hatal-
mas, feszített ütemű beruházást? (F)

Épülhet az uszoda?


